
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: a Kartal Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. 

november 27-én megtartott közmeghallgatásán. 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácskozó terme

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint

Meghívottként részt vett az ülésen:

Balogh Zoltánné jegyző

Némethné Dr. Keresztes Katalin polgármester a testületi ülést megnyitja, köszönti a 

Képviselő-testület tagjait, jegyző asszonyt, és a meghívott vendégeket. Megállapítja, 

hogy a Képviselő-testület 8 megjelent fővel határozatképes. 

A Képviselő-testület jegyzőkönyv hitelesítőnek Bognár László és Kalcsó Tibor 

képviselőket választja.

Némethné Dr. Keresztes Katalinpolgármester: 

A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény rendelkezik arról, hogy a 

Képviselő-testület évente legalább egyszer közmeghallgatást tart, amelyen a lakosság 

és a helyben érdekelt szervezetek képviselői a helyi közügyeket érintő kérdéseket és 

javaslatokat tehetnek.

A közmeghallgatás célja tehát: egyrészt a lakosság tájékoztatása a Képviselő-testület 

munkájáról, másrészt a „köz”, tehát a lakosság, helyi szervezetek képviselői 

javaslatainak meghallgatása, kérdéseiknek megválaszolása.

A 2014. október 12-i önkormányzati választások óta ez az első közmeghallgatás, 

melyen tájékoztatjuk Önöket az eltelt időszakban végzett munkánkról.

A polgármesteri tisztséget 2014. október 17-én vehettem át hivatalosan.

Ekkor az Önkormányzat bankszámláin összesen 17.312.624,-- Ft, a Hivatal és az 
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intézmények számláin összesen 2.809.589,-- Ft volt, tehát összesen20.122.213,-- Ft 

pénzvagyonnal vettem át a település vezetését.

Ezzel szemben az Önkormányzatnak és intézményeinek 70.822.623,-- Ft tartozása állt 

fenn, és ebben még nem szerepeltek olyan, a választások előtt pár nappal benyújtott, 

több mint 10 millió Ft-ot tartalmazó számlák, melyeket a mai napig nem fizettünk ki, 

mivel ezek a számlák nem feleltek meg a törvényi előírásoknak.

A munkakör átvételekor összesen 155.120.951,- Ft be nem hajtott adó, 17.948.277,--

Ft be nem hajtott szemétszállítási díj, 4.144.745,-- Ft lakbértartozás, 184.671,-- Ft 

bérleti díj tartozás, és 151.500,-- Ft úthozzájárulás követelés volt nyilvántartva, 

mindösszesen 177.550.144,-- Ft kintlévősége volt az Önkormányzatnak.

Választási ígéretemhez híven, tisztességesen és igazságosan, jogilag felkészülten 

vettem át a település vezetését. A fenti számok ismeretében tudtam, hogy a 

kintlévőségek behajtása, az indokolatlan kiadások csökkentése és a takarékoskodás a 

legfontosabb, hogy az Önkormányzat anyagi helyzete stabilizálódjon. 

Ezt a célt képviselő-társaim is felismerték és folyamatosan támogatták a 

takarékoskodásra vonatkozó javaslataimat.

Előnyt jelentett és jelent az is, hogy több olyan képviselő-társam van, akik már több 

választási ciklusban önkormányzati képviselők voltak, s még olyan követelés 

behajtására is javaslatot tettek, melyeket a Pénzügyi Csoport nem is tartott nyilván. 

Erre a későbbiekben pontosan visszatérek. 

A 2014. október 23-án megtartott alakuló képviselő-testületi ülésen már takarékossági 

szempontok miatt javasoltam, hogy a korábbi 3 bizottság helyett csak 2 bizottságot 

hozzon létre a testület, ezzel 5 év alatt 10 millió forintot spórolunk meg. Jelenleg tehát 

a Pénzügyi Bizottság és a Művelődési és Szociális Bizottság működik.

A 2014. november 12-én tartott képviselő-testületi ülésen felmondtunk egy 2008. 

január 24-én kötött ügyvédi megbízási szerződést, mely évente több mint 2 millió 

forint kiadást jelentett, s már nem volt szükség a szerződés fenntartására.
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A munka- és tűzvédelmi előírások betartása, a dolgozók oktatása, az előírt 

szabályzatok megléte nagyon fontos, gyakran tartanak ellenőrzéseket az 

intézményekben, ezek hiánya komoly bírságolást eredményezhet.

Az előző ciklusban erre megkötött, évente 120.000,-- Ft kiadást jelentő szerződést 

felmondtuk, mivel semmiféle szabályzat nem volt elkészítve, ellenőrzéseket nem 

tartott a megbízott. Ezért a testület úgy döntött, hogy ennek a feladatnak az ellátását a 

Galga-menti Önkormányzatok Társulása keretében oldja meg egy nagyon képzett 

szakemberrel, aki elkészítette az összes szükséges szabályzatot, rendszeresen oktatást 

tart, segíti a munkánkat.

A választások előtt a köztudatban az szerepelt, hogy van egy megnyert 

szennyvíztisztító pályázatunk, de a valóságban ez a pályázat forráshiány miatt 

elutasításra került. 

Augusztus 27-én megjelent az 1477/2014.(VIII.27.) kormányhatározat, amely 

utasította a Nemzetgazdasági Minisztert, hogy a 2014 és 2020 között megvalósuló 

időszakban a mellékletben szereplő településeket vegye figyelembe a keret felosztása 

során. A mellékletben szerepelt Kartal Nagyközség Önkormányzata. 

2014. decemberében a Kormány létrehozta a Nemzeti Fejlesztési Programiroda 

Nonprofit Kft-t, mellyel konzorciumi megállapodást kötöttünk, ennek alapján a teljes 

szennyvíztisztító telep felújítási projektet ezt a szervezet bonyolítja. Egyeztetések 

zajlottak, a korábbi tervet át kellett dolgozni, s három nappal ezelőtt kaptuk az 

értesítést, hogy a pályázatunk sikeres, előreláthatólag 2016. nyarán kezdődik meg a 

szennyvíztisztító telep fejlesztése.

A választásokat követő egy-két héten belül szembesültem azzal, hogy a Lehel utca 

járhatatlan a nagy sár miatt, a négy évvel korábban szerződésben vállalt közművek 

nem kerültek megépítésre.

Azonnal intézkednem kellett. 2015. februárjára elkészült a szennyvízcsatorna hálózat 

az utcában, majd 2015. májusában az ivóvíz hálózat is megépítésre került. A 

3



szennyvízberuházás összesen 11.339.890,-- Ft-ba, az ivóvízhálózat kiépítése bruttó 

3.742.153,-- Ft-ba került. A szennyvízberuházás költségéből 2.262.979,-- Ft-ot az 

Önkormányzat önerőként magára vállalta.

A teljes közművesítésből 211.000,-- Ft csatorna hozzájárulás, és 87.000,--- Ft ivóvíz 

hozzájárulás megfizetésére köteleztük a Lehel utcai ingatlan tulajdonosokat, akiknek 

nagy része részletfizetést kért és kapott.

2014. decemberében 2015. 01. 01. időponttal megalakítottuk Verseggel a Közös 

Önkormányzati Hivatalt, mely jelentős többletmunkát ró a hivatali dolgozókra. 

December 19-20-án a főtéren Falukarácsonyt tartottunk, melynek nagyon örültek a 

kartaliak, s a rendezvényt teljes egészében adakozásból oldottuk meg. 

A 2015. január 12-én tartott testületi ülésen foglalkoztunk a Kartal – Verseg között a 

2008-tól 2013-ig fennállt iskolatársulásból keletkezett versegi tartozással, mely miatt 

per volt folyamatban a két Önkormányzat között, s jogerős ítéletet is hozott a 

Törvényszék. Mindkét település képviselő-testülete elfogadott egy megállapodást, 

melyben megegyeztünk, hogy az összesen 59.142.762,-- Ft tőke tartozást és 

perköltséget Verseg 4 egyenlő részletben megfizeti négy év alatt Kartal 

Önkormányzatának.

Itt utalnék vissza, miért jó, hogy több képviselő már több ciklusban látja el ezt a 

tisztséget. Kalcsó Tibor képviselő-társam hívta fel a figyelmünket arra, hogy a perben 

nem került sor a 2011. 2012. és 2013. évi versegi tartozás megfizetésének 

követelésére.

A versegi képviselő-testület 2015. február 16-án határozatot hozott arról, hogy 

adósságrendezési eljárást kezdeményeznek.  Az adósságrendezési eljárásban a jogerős 

törvényszéki ítéletben megállapított tartozásukat kértük besorolni. Az 

adósságrendezési eljárásban bejelentettük az ítélettel megállapított teljes összeget, 

valamint a közoktatási társulásból 2011-2012-2013-as évekre vonatkozó igényünket, 

28.261.225,-- Ft + kamatai iránt. A teljes követelésünk Verseg Önkormányzatával 

szemben 110.260.345,-- Ft. 
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2015. február 12-én fogadta el a Képviselő-testület a 2015. évi költségvetést összesen 

884.400.0000,-- Ft bevételi és ugyanilyen összegű kiadási oldallal. 

A költségvetésbe betervezett felhalmozási (fejlesztési) célok közül nem sikerült 2015-

ben megvalósítani a termelői piac, a szabadidő park kialakítását, új buszvárók 

építését, és a gyalogátkelőhelyek biztonságos fényjelzéssel történő megvilágítását. 

Ennek oka, hogy a bevételek lassan folytak be, jelentősebb összeg a márciusi 

adóbevétel volt, majd a szeptemberi adóbevétel. 

A lakosság tapasztalhatta, hogy az úgynevezett komposztáló telepnek nevezett 

szeméttelepet bezártuk 2014. végén. Sok zsákos szemét, építési törmelék, állati tetem 

stb. került bele. Elkezdtük a telep felszámolását, ami éghető volt, elégettük, ami nem, 

azt elszállítottuk. Ez nem egy megfelelően megépített és kezelt komposztáló telep 

volt, viszont új telep létesítésében sem tudtunk ebben az évben gondolkodni, mert 

annak a kialakítása, a szakszerű kezelése, az őrzése, a nyitva tartása olyan költséget 

jelentene, 

amit az önkormányzat nem tud bevállalni. 

A Zöld Híd Kft-vel kötött szerződés szerint április 1-jétől november 30-ig az erre 

rendszeresített gyűjtőzsákban, kéthetente elszállítják a bio hulladékot is, azaz a füvet, 

az apróra vágott ágat, cserjék, bokrok, fák leveleit.

A 2015. április 23-i ülésen a testület elfogadta a javaslatomat, s ennek alapján minden 

ingatlan tulajdonos ezekben a hónapokban havonta 4 db zöld zsákot ingyen kap az 

Önkormányzattól. Ebben az évben összesen 27.000 db zsákot adtunk a ingyen a 

lakosságnak, ezzel 1,2 millió Ft megfizetését vállalta az Önkormányzat.

A zöld zsákok kiadásának dokumentálása az adócsoporttól kapott „kommunális adót 

fizetők” nyilvántartása alapján kezdődött meg, s ahogyan érkeztek a tulajdonosok, 

kiderült, hogy nagyon sokan nem is fizetnek kommunális adót, nem voltak 

nyilvántartva.
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A Földhivataltól megkértük Kartal valamennyi ingatlanáról a kimutatást, utcánként 

rendezték a munkatársaim, s kiderült, hogy 463 db olyan ingatlan van, ami nem volt 

nyilvántartva, s emiatt vannak, akik 30 éve nem fizetnek kommunális adót, vannak 

akik 5-10-15-20 éve. 

El lehet gondolkodni, hogy mennyi adóbevételtől esett el az Önkormányzat.

Az adócsoportnak 2015. január 1-től új vezetője van. A tájékoztatóm elején említett 

155 millió, korábban be nem hajtott adóból a mai napig 28.798.743,-- Ft adót hajtott 

be. 463 db ingatlan tulajdonost szólított fel kommunális adóalanyként való 

bejelentkezésre, 173 adóalanynak 5 évre visszamenőleg megállapította a kommunális 

adó összegét. 

Köszönöm a lakosság megértését, 1-2 kivételtől eltekintve elfogadták, hogy az 

önkormányzati rendelet minden kartali lakosra vonatkozik.

A 2015. évre előírt összesen 106.716.354,-- Ft adóból a mai napig befolyt 

93.817.467,-- Ft.

Az áprilisi ülésen döntött a testület arról is, hogy elkészítteti a helyi vízkár elhárítási 

tervet. Ennek meglétét egy 1996-os Kormányrendelet írta elő, de Kartal nem 

rendelkezett ezzel sem. Ez azért fontos, mert egy belvízkár esetén a település nem 

igényelhet vis maior támogatást. A terv 400.000,- Ft + ÁFA összegért készült el, 

engedélyezésre megküldtem az illetékes hatósághoz, amely a tervet engedélyezte.

Már áprilisban foglalkozott a testület a település teljes közvilágításának 

korszerűsítésével, s az ÉMÁSZ ajánlatát fogadta el. Szeptemberben került sor a 

közvilágítás korszerűsítésének még modernebb lámpatestekkel való megvalósításának 

megtárgyalására, s a vonatkozó szerződés elfogadására. 

A korszerűsítés azt jelenti, hogy az egész településen LED világításra, illetve 

kompaktcsöves világításra cseréli le az ÉMÁSZ a jelenlegi lámpát. A fejlesztést az 

ÉMÁSZ megfinanszírozza, s 9 évig az eddigi közvilágítási számlát fizetjük, s az 

energia megtakarításból térül meg az ÉMÁSZ által befektetett pénz. Ez egy hatalmas 
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jelentőségű fejlesztés, hiszen a település megvilágítása sokkal erősebb lesz, 9 év 

múlva pedig jelentősen csökken a település közvilágítási kiadása. Ez a közvilágítási 

korszerűsítés a szerződés szerint 2015. december 1. napjára kellett volna, hogy 

elkészüljön, de mivel a lámpatestek gyártása a mai napra történt meg, holnap 

kezdődik a munka végzése, s a közvilágítás korszerűsítése 2015. 12. 11-re fejeződik 

be. Ezzel egyidejűleg a Baross úton 40 db közvilágítási oszlopon karácsonyi 

díszvilágításhoz szükséges kapcsoló berendezést szerelnek fel, így karácsonykor már 

gyönyörködhetünk a fényekben. A díszvilágításhoz szükséges kapcsolók felszerelési 

díját 200.000,-- Ft-tal a mai napon sikerült lealkudni a korábban beszerzett 

árajánlathoz képest.

Májusban döntöttünk arról, hogy rendkívüli önkormányzati költségvetési támogatás 

iránt igényt nyújtunk be, ennek eredményeként 2015. szeptember 28-án 17,8 millió 

forint rendkívüli állami támogatást kapott a Kartali Önkormányzat. 

Pályáztunk az óvoda, a művelődési ház fejlesztésére, felújítására, utak, járdák, hidak 

felújítására, óvodai, iskolai és utánpótlás sport infrasturtúra-fejlesztésre. Ezeknek a 

pályázatoknak az elkészítésében sokat segített Oláh Klára alpolgármester asszony, 

amit ezúton szeretnék megköszönni neki. 

Ezekből a pályázatokból egy lett nyertes, a Művelődési Ház hangtechnikai 

berendezésekre nyert 483.000,-- Ft-ot.

2015-ben végre ismét volt Kartalon Majális, három helyszínen, sok ember örömére. 
Nagyon kevés pénzből került megszervezésre, s mindenki jól érezte magát. 

A választások óta eltelt egy év alatt a napi munka mellett folyamatosan az elmúlt 

esztendők hiányosságait, hibáinak a következményeit próbáltam a képviselő-

testülettel közösen rendbe rakni, és igen sok intézkedést és anyagi veszteséget okoztak 

ezek a múltbéli hibák.

Június közepén történt, hogy egy 2009-ben ki nem egyenlített számla miatt lefoglalták 

az önkormányzat mindkét gépjárművét és a végrehajtó kivonatta a forgalomból. 

Próbáltam hivatalon belül tisztázni, hogy ki ezért a felelős, hogy 2009 óta senki nem 

reklamált, nem mondtak ellent a fizetési meghagyásnak. A közjegyző tájékoztatott, 

7



hogy 2013. október 10-én került átvételre a közjegyzői fizetési meghagyás, ami egy 

végrehajtási eljárás megindítását megelőzi, érdekes módon ez át lett véve, de sem 

beiktatva, sem a hivatalban nem lelhető fel ez a fizetési meghagyás. Ennek 

következtében az eredetileg 600.000 Ft-os követelés helyett 1.211.577 Ft-ot kellett

kifizetnünk a végrehajtónak, azért mert a gépjárművekre szükségünk van, hiszen ez a 

működéshez kell. 

A Július 8-i vihar jelentős károkat okozott a településen, a temetőben, a biztosítóval 

még vitában állunk, mert a kárunk töredékét fizette csak meg.

Annak ellenére, hogy egészen szeptemberig nagyon kevés szabad pénzeszközzel 

rendelkeztünk, takarékos megoldásokkal az alábbi fejlesztések, felújítások, munkák 

kerültek megvalósításra:

• A Hivatal mögötti befejezetlen műhelyt és tároló helyiséget befejeztük, így a 
gépeink biztonságos helyen vannak tárolva, a fizikai dolgozók kulturált 
műhelyben dolgozhatnak.

• A védőnői szolgálatot áthelyeztük az Ady Endre utcai szociális és családsegítő 
szolgálat épületébe. Ezt már az előző testület 2013-ban megszavazta, de a 
végrehajtása érdekében semmit sem tettek. Ezt is kevés pénzből próbáltuk 
megoldani, a védőnői szolgálat helyiségeinek kialakítását kevés anyag 
felhasználásával, közfoglalkoztatottakkal oldottuk meg, s 293.352,--Ft-ért 
vásároltunk a védőnők részére felszereléseket.

• A Lehel utca közművesítését már említettem, s november 11-én a testület 
döntése alapján a Lehel utca további részén, a Régi Piactéren lévő Petőfi 
közben, és a Dózsa közben elkezdődött az útépítés. Ezek a utcák még földesek 
voltak, most zúzott kővel kiépített útjuk lesz. A Lehel utcában 160 méter 
hosszúságban ezen a héten el is készült az út. Ebben az évben 5.136.000,-- Ft-
ot költünk útépítésre.

• A nyáron valamennyi intézményünk tisztasági festését elvégeztük, a 
megrongált padokat, székeket az iskolában megjavítottuk. Kialakítottunk egy 
tantermet a Könyvtár épületében, s egy tantermet teljesen új bútorokkal 
rendeztünk be, ez a bútor 247.922,-- Ft-ba 

• került. A munkákat szintén közhasznúsokkal oldottuk meg, de az festékeket, 
és egyéb anyagokat megvásároltuk.
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• Felújítottuk az összes buszvárót, amelyik már dűlőfélben volt, azokat új 
betonozott alapokra helyeztük.

• Szeptemberben és októberben az összes önkormányzati úton elvégeztük 
kátyúzást finn aszfalttal.

• A Petőfi közben (régi piactér) felújítottunk egy játszóteret, mely az elmúlt 
évtizedekben teljesen tönkre ment, és eredeti állapotába visszaállítottuk.

• A közlekedés biztonsága érdekében három külső panoráma tükröt vásároltunk, 
kettő már felszerelésre került (Csokonai u. és Dózsa) köz, a 3. a Baross u. és a 
Petőfi u. kereszteződésébe kerül felszerelésre, ehhez a Közútkezelő Nonprofit 
Zrt. hozzájárulása szükséges, melyet megkértem.

• Szintén gazdasági szempontok alapján 2015. december 12-től 
telefonszolgáltatót váltunk, mivel a korábbi szerződés az Önkormányzatra 
rendkívül hátrányos volt.

• Ebben az évben is megrendezzük 2015. december 18-19-én, a Petőfi téren a 
tavalyihoz hasonló adventi napokat, ahová mindenkit szeretettel várunk, s az 
adományokat szívesen elfogadjuk. Erre már saját erőből vásároltunk 3 db 3x6-
m-es sátrat, így a jövőben már nem kell bérleti, szerelési díjat fizetnünk, ez 
már az Önkormányzat tulajdoni marad.

• Jelentős összeggel támogattunk Civil szervezeteket, így az Asszonykórust, a 
Nefelejcs Népzenei Együttest, a Nyugdíjas Egyesületet, a Katolikus Egyházat, 
a Babtista Szeretetszolgálatot, a Polgárőrséget, a Sportegyesületet, sportolókat, 
így többek között Polyák Nikolettát, aki bejutott a Nemzeti Vágta 
középdöntőjébe Kartalt képviselve. A Karitász Tábort ebéd biztosításával 
támogattuk. 
Csak érzékeltetésként:

2012-ben az Önkormányzat 1.320.000,-- Ft-tal támogatta fenti szerveket

2014-ben 1.733.000,-- Ft-tal

2015-ben 4.000.000,-- tal.

Képviselő-társaim és jómagam is minden aprónak tűnő lakossági kérést igyekeztünk 

azonnal orvosolni (járdajavítás, árok tisztítás, fakivágás…….
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Összegezve elmondhatjuk, hogy 2015. évben stabilizálódott az Önkormányzat anyagi 

helyzete. Senkinek nem tartozunk, s jelentős összegű megtakarítással rendelkezünk, 

így nem kell félnünk a téltől, a nagy összegű fűtési, világítási számlák kifizetésétől. 

Jelenleg 29 millió Ft-tal rendelkezik az Önkormányzat. Úgy tudom, az Önkormányzat 

hosszú évek óta nem állt ilyen jó anyagi helyzetben.

Tekintettel arra, hogy a 2015. október 14-én tartott testületi ülésen tájékoztatást adtam 

az Önkormányzat tulajdonát képező Ford Transit platós teherautóban lévő motor 

javítási igényéről, a motorszámmal kapcsolatos megállapításról, úgy gondolom, ezen 

a fórumon az ezzel kapcsolatos fejleményeket is el kell mondanom. A testületi ülés 

előtt az autószerelők által felírt szám nem a motor száma volt, hanem a motoron lévő 

vonalkód, ők állították, hogy nincs más szám a motoron. Ebben az ügyben még 

október 22-én tartottunk rendkívüli testületi ülést, majd 26-án Szarvas Csaba 

képviselő-társammal elmentünk a szerelő műhelyébe, ahol teljesen látható volt a 

motor száma. Ezt követően elvégeztettük az eredetiség vizsgálatot, amely 

megállapította, hogy a jármű egyedi azonosító adatai, vizsgált műszaki adatai és a 

járműokmánya valódi. Jelenleg folyamatban van annak megállapítása, hogy pontosan 

milyen alkatrészek javítása szükséges, és ez mennyibe kerül. Ennek tisztázása után 

lehet végleges döntést hozni, hogy megjavíttatjuk-e a darabjaira szétszerelt motort, 

vagy újat vásárolunk. 

2016. a még látványosabb fejlesztések éve lesz. 

2016. januárjától egy nagy tehertől szabadulunk meg: azt gondolom, sok kartali ember 

hallott a Strabag perről, amiből kifolyólag 2013. 07. 01-től havi 2.469.470,-- Ft 

összegű törlesztésekkel kellett megfizetnünk összesen 62.477.170,-- Ft-ot. Ez a 

törlesztés 2015. decemberében lejár. Éves szinten ez közel 30 millió forintos terhet 

jelentett.

2016. évi fejlesztési tervek:

Én bizakodó vagyok, hogy 2016-ban még több mindent tudunk megvalósítani.
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Ha folytatjuk a takarékos gazdálkodást, odafigyelünk a bevételeink beszedésére, s 

minden pályázati lehetőséget megragadunk, a települést még komfortosabbá tudjuk 

tenni.

• További legalább 2 játszóteret építünk
• Elkezdjük és folyamatosan végezzük a járdák felújítását
• Kialakítjuk a termelői piacot
• Megépítjük a hiányzó buszvárókat

Köszönöm, hogy meghallgattak! Most átadom a szót Önöknek. Akár hozzám, akár a 

képviselő társaimhoz ha kérdésük van szívesen válaszolunk.

Urbán Imre : Az elmúlt 25 évben meg tudnám számolni az egy kezemen, hogy 

hányszor jártam itt. Kíváncsi voltam mint Kartalon élő és tevékenykedő ember, hogy 

jelenleg hogy állunk. 

Tisztelt polgármester asszony, alpolgármester asszony, jegyző asszony és Képviselő-

testület! Tisztelt megjelentek!

Az akkor elsőnek megválasztott Képviselő-testület tagjai közül itt van Péter István, 

Kalcsó Tibor barátom. Bátorkodtunk Tibor kezdeményezésére valamikor idén 

szeptemberben összeülni. Annak is volt természetesen egy 25 éves megemlékezés 

hangulata. Mi volt ennek a szándéka és a tanulsága? A szándéka nyilván az volt, hogy 

25 év után üljünk le, és emlékezzünk a jó és a rossz dolgokra. Egy kivétellel mindenki 

megjelent. Mi volt a tanulsága? Az, hogy 25 év távlatából is nagyon jó 

visszaemlékezni a sikerekre. Azokra a sikerekre is, amiket nagyon csúnya viták, 

harcok előztek meg. De a viták után előremutató megegyezések, kompromisszumok 

cselekvéssé, vagy pedig eredménnyé alakítottak. Ezt azért tartom fontosnak 

megjelölni, mert polgármester asszony beszámolója - a rövid eltelt egy évről -

gyakorlatilag örömömre szolgál és azt gondolom, hogy az itt ülők örömére is, 

rövidtávon elért olyan eredményekről adott hírt, amellyel nincs miért vitatkozni. Ezt 

azért tartom fontosnak, mert főleg kezdő időszakban, egy fajta társadalomkritika 

mindig megszólal, többet, másképp, jobban kéne. Örülnék neki, ha ez elhangozna 

azoktól, akiktől ez elhangzik az utcán, és másutt is. Én azért jöttem el, hogy 

odafigyeljek és magamnak jegyzeteltem egy pár megfigyelést a polgármester asszony 
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által elmondottakhoz. Ezekhez szeretnék egyfajta véleményt megfogalmazni. 

Örülök annak, hogy az adót nagy részben sikerült beszedni. Ez rendkívül kényes 

kérdés és rendkívüli mértékű volt ezen a településen, hiszen a polgárok nem szeretnek 

adózni, egy kivétellel, hogy ha látják az eredményét. Elindult valami, ami persze még 

messze van ahhoz a 150 millió Ft-hoz, amit még be kellene szedni. A megmaradt 300 

db ház esetében is jó lenne, ha a közteherviselésben részt vennének. Nyilván ebben 

vannak inaktív házak is, amelyekre majd megoldást találtok. 

A perekkel kapcsolatban örülök, hogy az 1990-96 közötti időszakra visszatekintő 

peres ügyek nincsenek. Mi nem hagytunk hátra ennek az önkormányzatnak 25 évvel 

ezelőtti per halmazt. Annak már annyira nem örülök, hogy ezek a perek két 

önkormányzat között zajlanak zömmel. Azt gondolom, hogy itt valahol a tolerancia 

hiánya nem vezet el a megegyezéshez. 

A fejlesztéseknél nagyon fontosnak tartom a polgármester asszony által 

elmondottakat. A gyalogátkelőhelyeken fényátúsztatás miatt borzasztó tragédiák 

történtek az elmúlt években a frekventált helyeken. Én problémásnak tartom a főút 

megvilágítását. Bízom benne, hogy ez a ledes irányított megvilágítás ezt a problémát 

orvosolni fogja mindannyiunk épsége és egészsége érdekében. 

A termelői piacon remélem lesz mit eladni. Örülnék neki, bízom benne, hogy van itt 

olyan termelői szellem. 

Kiegészítésként mondanám még el, - a komposztálóval kapcsolatos részletekbe nem 

mennék bele, - hogy a regionális hulladéklerakásnak van egy átkozott rossz 

mellékhatása. Ami az, hogy a hétvégén keletkező háztartási törmelék és az építkezési 

törmelék módszeresen kikerül a határba. De kikerülnek kibelezett hűtőszekrény 

csonkok stb. A határba járó mezőgazdák tudják, hogy néz ki a határ. Erre 

vonatkozóan van kezdeményezésünk, és azt gondolom együttes erővel rendbe tudjuk 

tenni. Ehhez a Kartali Mezőgazdasági Szövetkezet úgy, ahogy eddig is szépen 

csöndben megpróbál segítséget nyújtani. Mindehhez kapcsolódik a határ, dűlő 

útjainak a rendezése, hogy ne kelljen már más tulajdonában levő földjén járni. Az 

utakat vissza kell oda rendezni, ahol régen is voltak. 

Ehhez kérnénk az önkormányzattól, hogy ha pályázati lehetőség adódik akkor 

figyeljenek oda. Ahogy a polgármester asszony is említette, folyamatosan figyelik. 

Nyilván a pályázati lehetőség a tiétek, és ezt a Tangazdaság Zrt. vezérigazgatója 

nevében is mondom, a fizikális végrehajtását ennek segíteni fogjuk. Ez továbbra is a 
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komfortérzetet javítaná a falunak. 

A kommunális hulladékkal kapcsolatosan Pásztor Bélánál láttam a napi hulladék 

udvarokat, ahol szortírozva le lehet pakolni a kommunális hulladékot, törmeléket, 

vasat, fát, Majd fajtánként lehetne továbbszállítani. 

Pár évvel ezelőtt felmerült a mezőőr kérdése is, akkor is nagymértékű volt és azóta 

csak romlik a határban a lopások mértéke. A kint megtermelt drága terményeknek a 

lopása. Sajnos várhatóan ez csak növekedni fog az emberek egzisztenciális 

állapotából fakadóan. Van erre jó szándékú kezdeményezés, lovas határőrök 

személyében. Ez úgy alakult ki, hogy a Mezőgazdasági Szövetkezetnél van, aki lovat 

tart. Nyilván ennek a jogi hátterét meg kellene vizsgálni és újra megszervezni egy 

ütőképes határt figyelő társaságot, megfelelő hatáskör kialakításával. 

A legvégére felírtam magamnak, a kreatív együttműködés fogalmát. Úgy látszik már 

vénülök, de nagyon megszoktam az elmúlt tíz évben, hogy ha valamit hallok, akkor 

utána megkérdezem attól akiről hallottam, hogy mi az igazság. 

Örülök annak, hogy ma itt nagyon-nagyon sok olyan tényszerű közlés hangzott el alig 

egy óra alatt polgármester asszonytól, amely számomra azt mutatja, hogy a hivatal 

dolgozik, azokat az egyensúly helyzeteket sikerült megteremtenie amit te magad itt 

felsoroltál 

Én azt gondolom, hogy a jövőképben azok a fejlesztések, amik itt rövidtávú célokként 

elhangoztak, maximálisan helyénvalóak és jók. 

A vidékfejlesztési pályázatokkal kapcsolatosan, kevés pénzünk van, de megpróbáljuk 

úgy mint az önkormányzat azokat a saját forrásokból vagy akár hitelből előteremteni. 

De muszáj feljleszteni, fejlődni, mert a falu komfortosságának a versenyében 

feltétlenül fontos az, hogy várhatóan a vidékfejlesztési oldalra a megnövekedett 

pénzekből lehessen pályázni. 

A finn aszfalt nem a legjobb. A mi utcánkban már szóltak a lakosok, hogy újra 

elkezdtek kátyúsodni az utak. Sajnos ennek van egy ilyen hátránya, ami inkább pénz 

kérdése és nem a szándékotoké. Gondolom próbáltátok megkeresni azt a gyors 

megoldást, ami mindenkinek megfelel. 

Még egy gondolat, a Strabag perrel kapcsolatban. Azt kérném pontosítani, hogy annak 

idején nem azok az utak lettek aszfaltozva amiket kellett volna. De nem az 1990-96 

között aszfaltozott utakról van szó. Nehogy valaki azt gondolja, hogy a mi időnkben 

leaszfaltozott 24 km útnál csaltunk, loptunk. Vagy mást aszfaltoztunk, mint amire a 
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pályázatot nyertünk. Légy kedves ezekről pontosítani. 

Némethné Dr. Keresztes Katalin polgármester: Köszönöm szépen! Egy picit 

reagálok, és újra átadom a szót!

Lehet, hogy nem voltam elég egyértelmű, de Kartal és Verseg már nem áll perben. Az 

iskolatársulási perben jogerős törvényszéki ítélet született. A másik a településeken 

együtt zajlott csatorna beruházással kapcsolatos perben pedig Verseg veszített. Tehát 

igazából mi nagyon jól együtt tudunk dolgozni, személy szerint én is Józsa Csaba 

úrral. Természetes, hogy ha közös hivatalt hozunk létre, akkor nem fogunk 

pereskedni. A két önkormányzat jól tud együttműködni. 

Köszönöm a felvetésedet, bocsánat a tegeződésért, de már nagyon régóta ismerjük 

egymást.

Való igaz, hogy az építési törmelékeknek, sittnek az elhelyezésére megoldást kell 

találnunk együtt. Ahogy tudom, a községháza udvara is tele van betontörmelékkel, 

valamint a Mezőgazdasági Szövetkezetnél is van, és még sorolhatnám. A 

betontörmelékre van egy olyan megoldási lehetőség, hogy le lehet daráltatni, és 

majdan útalapnak felhasználni. 

A dűlő utakra ugyanazt tudom mondani, amit Urbán Imre úr is elmondott, hogy 

tulajdonképpen csak pályázatok útján lehetséges,és ez egy nagy feladat. Azon kívül, 

jegyző asszony úgy tájékoztatott a közmeghallgatás előtt, hogy ezek még nem is 

kerültek teljes egészében önkormányzati tulajdonba, utána fogok nézni a tulajdoni 

viszonyoknak. 

Én nem tudom, de adja az ég, hogy ilyenekre is lehessen pályázni, de ha nem, akkor 

ezt is csak összefogással tudjuk megoldani. Mégpedig azoknak az összefogásával, 

akik a dűlőutakat használják (Mezőgazdasági Szövetkezet, Tangazdaság Zrt, 

mezőgazdasági vállalkozók) és természetesen az önkormányzat is. Mert itt nem kevés 

pénzről van szó. 

A mezőőr kérdésével már a választások óta foglalkoztunk egyszer, végülis nem 

jutottunk döntésre. A mezőőri szolgálat működése az önkormányzatnak jelentős 

kiadással járna. Ugyanis aki javaslatot tett, hogy vállalná ezt a munkát, az kérne 

díjazást, gépjárművet, üzemanyagot ha jól emlékszem. A jogszabály pedig azt 

mondja, hogy a mezőőr alkalmazásával kapcsolatos költségeket teljes egészében vagy 

részben, döntéstől függően át kell hárítani a gazdálkodókra. Szerintem ennek egy 
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gazda sem örülne. Ettől függetlenül nincs elvetve a téma, mindenféleképpen hasznos 

lenne. A lopásokat, és az illegális szemétlerakást is megelőznénk vele. Minden 

fórumon elmondom, hogy ha összefogunk, akkor tudunk eredményeket elérni. 

Ezen a településen nincsenek hatalmas cégek, bár lennének, mert akkor sok iparűzési 

adó bevételünk lenne, és könnyebben tudnánk esetleg aszfaltozni, és sok minden 

egyéb dolgot megcsinálni. Igen tudom a Mezőgazdasági Szövetkezet sok iparűzési 

adót fizet. Azt gondolom, ha ezzel a lendülettel folytatjuk, akkor a négy év alatt a 

ciklus végére ezek a dolgok már nem lesznek problémák. 

Megkérdezem a lakosság részéről szeretne-e még valaki szólni? Lehet a képviselő 

társaim felé is kérdést intézni. 

Ha nincs jelentkező, akkor megkérdezem a képviselő társaimat is hogy szeretne-e 

valamelyikük felszólalni?

Úgy látszik ennyire kimerítő volt a tájékoztatóm. Úgy látom senkiben nem maradt 

nyitott kérdés, a jelenlévőknek köszönöm a részvételt. Bízom benne, hogy 

legközelebb többen eljönnek a lakosság részéről. 

A közmeghallgatási ülést bezárom, és mindenkinek jó éjszakát kívánok!

Kmf.

Némethné Dr. Keresztes Katalin Balogh Zoltánné

polgármester jegyző

Bognár László Kalcsó Tibor

jkv. hitelesítő jkv. hitelesítő
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